
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 11. november 2013

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 39
Forslag til lov om forbrugeraftaler.
Af justitsministeren (Morten Bødskov)

Spørgsmål 13
Justitsministeriet forventer ikke, jf. lovforslagets bemærkninger, at der vil være
mindreudgifter og samtidig forventes der ingen merudgifter af betydning, som
følge af lovforslaget. Er ministeren på den baggrund uenig med Forbrugerkla-
genævnet, når nævnet i sit høringssvar peger på, at lovforslaget vil indebære
et øget ressourceforbrug i nævnet pga. at man fremover skal til at indhente
oplysninger på en måde man ikke gør i dag, i forbindelse med visse sagers
behandling, og at nævnet må forvente at modtage flere klager inden for visse
sagstyper, efter de nye regler er i krafttrådt? Desuden forventer Forbrugerkla-
genævnet at ville kunne spare nogle ressourcer i og med der er tale om gen-
nemførelse af et totalharmoniseringsdirektiv, hvorfor man fremover forventer
at skulle bruge færre ressourcer på at behandle sager, hvor de andre EU-
medlemsstaters lovregler skal anvendes. Hvis ministeren deler Forbrugerkla-
genævnets ressourcemæssige skøn i nævnets høringssvar, vil ministeren da
redegøre for, om ministeren har forventning om, at merudgifter og mindreud-
gifter vil være af cirka samme størrelsesorden, hvorfor nettoresultatet skøn-
nes at blive et uændret ressourceforbrug i forhold til i dag. Vil ministeren i den
forbindelse redegøre for, hvorfor det sammenfattende skema på lovforslagets
side 127 tilsyneladende ikke afspejler de pågældende mer- og mindreudgif-
ter?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Henning Hyllested (EL).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Henning.Hyllested@ft.dk og
til udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karina Lorentzen Dehnhardt
formand
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